
 
Izvještaj sa javnih rasprava 

 
u vezi sa Nacrtom Odluke o izmjenama i dopunam Odlu ke o Budžetu Opštine 

Bar za 2021. godinu 
 
 
U skladu sa Odlukom o učešću lokalnog stanovništva u vršenju javnih poslova („Sl.list CG-
opštinski propisi“, br. 24/21 od 28.07.2021.g.), Nacrt Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o 
Budžetu Opštine Bar za 2021.g. dostavljen je svim mjesnim zajednicama i objavljen na 
zvaničnom sajtu Opštine Bar www.bar.me. Takođe u skladu sa članom 16 navedene odluke 
učesnici na javnim raspravama popunjavali su evaluacione listiće radi ocjenjivanja kvalitete i 
uspješnosti javne rasprave. Ukupan broj evaluacionih listića je 8. 
 
Na održanim javnim raspravama predstavnici Sekretarijata za finansije i Sekretarijata za imovinu, 
zastupanje i investicije dali su detaljne informacije, komentare i objašnjenja u vezi sa 
metodologijom izrade i planiranja budžeta i pojedinačno svih budžetskih stavki. Takođe su dali i 
usmene odgovore na sva postavljena pitanja na javnim raspravama. 
 
Na prvo pitanje da ocjene učešće na javnoj raspravi 6 učesnika je ocijenilo kao pozitivno 
iskustvo, jedan kao negativno dok se jedan učesnik nije izjasnio. 
Na pitanje da li je rasprava prema njihovom mišljenu organizovana na odgovarajući način, 5 
učesnika je pozitivno odgovorilo, tri  je odgovorilo  “ne znam” . 
Najčešće primjedbe oko organizacije ili sadržaja javne rasprave odnosio se na: 
nezainteresovanost građana da prisustvuju javnim raspravama. 
Na pitanje da li smatraju da će predlozi sa javnih rasprava uticati na predlog Odluke, 3 učesnika 
je odgovorilo pozitivno, četiri negativno, jedan je odgovorilo da ne zna. 
Što se tiče kvaliteta ocijenjen je sa prosječnom ocjenom 3,75, dok je uspješnost javne rasprave  
ocijenjena prosječnom ocjenom 2,83. 
 
Javna rasprava održana je po sljedećem rasporedu: 
 

 
 
PITANJA IZ DIJELA TEKUĆEG BUDŽETA: 
 
MZ „Bar I“, MZ „Bar II“, MZ „Bar III“, MZ „Bar IV“, MZ „Bar V“ i MZ „Stari Bar“, MZ „Šušanj“, MZ 
„Mrkojevići“, MZ „Spič“ – Sutomore, MZ „Ostros“, MZ „Šestani“, MZ „Crmnica“ (25.10.2021.g. u 
18:00h) 
 
 
 
 
 
 

r.b.  Naziv mjesne zajednice Datum 
održavanja 

Vrijeme 
održavanja 

Mjesto 
održavanja 

I Centralna javna rasprava  
(za sve mjesne zajednice)  

25.10.2021. 
/ponedjeljak/  18:00 h Velika sala 

SO Bar 

II Stručna javna rasprava  26.10.2021. 
/utorak/ 12:00 h Velika sala 

SO Bar 



- Dragan Vukmarkovi ć 
 

PRIMJEDBE i SUGESTIJE (zahtjev br.05-430/21-2957 od 25.10.2021.g.) : 
Odlukom o izmjenama i dopunama Odluke o budžetu opštine Bar za 2021.g. došlo je do 
subvencioniranja putarine za stanovništvo MZ „Crmnica“, te smatram da je potrebno isti vid 
subvencije obezbijediti za stanovništvo MZ „Šestani“, koje je probijanjem tunela „Sozina“ još više 
udaljeno od ostalih djelova grada. Smatramo da bi odobravanje ove subvencije u mnogome 
doprinijelo oživljavanju života na selu i kvalitetu života malom broju mještana koji žive na teritorije 
ove mjesne zajednica i bave se poljoprivrednom proizvodnjom. 
ODGOVORI: 
Isti zahtjev uputila je i MZ „Šestani“ i ova inicijativa je prihvaćena i tražena sredstva su 
opredijeljena Odlukom o izmjenama i dopunama Odluke o budžetu Opštine Bar za 2021.g.  
Naime, iako predlagači predmetne inicijative nisu dostavili informacije o broju korisnika tražene 
subvencije, kao ni spisak korisnika, Opština Bar je pokazala spremnost da uvaži ove inicijative i u 
Rebalansu budžeta za 2021. godinu obezbijedi sredstva u iznosu od 5.000,00 € za mještane MZ 
„Šestani“ za prolazak kroz tunel „Sozina“ uz obavezu ispunjavanja kriterijuma koji su sugerisani i 
za mještane MZ „Crmnica“. 
 

- Ljubomir Đurovi ć 
 
PRIMJEDBE i SUGESTIJE: 
Da se sredstva koja su planirana za materijalne troškove mjesnih zajednica povećaju, jer sa 
83,33 € mjesečno nije moguće izmiriti troškove za struju, vodu, telefon, internet, gorivo i nabavku 
administratvnog materijala i da se navedeni troškovi isplaćuju redovno, a ne na kraju godine. 
ODGOVORI: 
Sugestija se prihvata, ali je potrebno da se obratite zahtjevom nadležnom sekretarijatu. 
 
 
VI   Stručna javna rasprava (26.10.2021. g. u 12:00 h)  
 

- Omer Vuki ć 
 

PITANJA I SUGESTIJE: 
Pohvale na ostvarivanje tekućeg budžeta, naročito poreza na nepokretnosti i sve aktivnosti 
sprovedene u cilju ostvarenja ovog rezultata. Takođe, pohvaljena je namjera Opštine Bar za 
obezbjeđivanje sredstava namijenjenih za prolazak kroz tunel „Sozina“ za mještane MZ 
„Crmnica“, uz sugestiju da se ova incijativa proširi i na druge udaljene djelove opštine, kao što su 
MZ „Šestani“ i Krajina. 
Gdje će se usmjeriti višak ostvarenih prihoda? 
ODGOVOR: 
Namjera Opštine Bar je da više prihodovana sredstva investirana u najvećem dijelu u razvojne i 
infrastrukturne projekte. Takođe, planirano je da se izdvoje sredstva za subvencionisanje 
mjesečnih karata za prolazak kroz tunel “Sozina” za mještane MZ Crmnica, te da se povećaju 
sredstva koja se budžetom opštine opredjeljuju za projekte Narodne kuhinje i brige o starima i 
tekuće održavanje javne infrastrukture i građevinskih objekata. 
 
 
 
 
 
 
 
 



- Miodrag Banovi ć 
 
PITANJA I SUGESTIJE: 

1. Zašto su smanjena sredstva za NVO? 
2. Zašto nije dostavljen spisak sportskih organizacija koje se finansiraju sa stavke 431-3-

8 (transferi institucijama sporta – ostali klubovi)? 
3. Da se KUD „Jedinstvo“ uvrsti kao posebna stavka u predlogu Odluke o budžetu 

opštine Bar za 2022. godinu. 
ODGOVORI: 

1. U obrazloženju Rebalansa za 2021. godinu navedeni su razlozi zbog kojih je došlo do 
umanjenja ove stavke. Naime, Komisija za raspodjelu sredstava nevladinim 
organizacijama raspisala je, dana 01.03.2021. godine, Javni konkurs za raspodjelu 
sredstava za projekte nevladinih organizacija za 2021. godinu, koji je bio otvoren 30 dana. 
Nakon sprovedenog cjelokupnog postupka evaluacije, Komisija je donijela Odluku o 
raspodjeli sredstava za projekte i programe nevladinih organizacija za 2021. godinu, u 
skladu sa kojom je izvršena isplata navedenih sredstava, pa su u Rebalsu sredstva 
prikazana u skladu sa navedenom Odlukom, s obzirom da je raspodjela predmetnih 
sredstava okončana u prvoj polovini godine. Navedena Odluka objavljena je na zvaničnom 
sajtu opštine Bar. 

2. Sredstva planirana za transfere institucijama sporta – ostali klubovi u iznosu od   
78.000,00 €, isplaćena su u skladu sa Odlukom o sufinansiranju programa rada sportskih 
organizacija za 2021. godinu br.06-610/21-124 od 21.06.2021. godine, u kojoj su detaljno 
prikazani iznosi opredijeljenih sredstava po klubovima i ista je dostupna na na zvaničnom 
sajtu Opštine Bar. 

 
III Primjedbe i sugestije koje su pristigle putem p ošte ili elektronskim putem :  
 

- MJESNA ZAJEDNICA „ŠESTANI“ ( broj 3/2 od 22.10.2021.g. zaveden u Sekretarijatu za 
finansije pod brojem 05-430/21-2949 od 22.10.2021.g.) 

 
Zahtjev Mjesne zajednice „Šestani“ da se subvencionisanje prolaza kroz tunel „Sozina“ osim za 
građane MZ Crmnica proširi, tj. obuhvati i građane MZ „Šestani“, koji se nalaze u istoj situaciji. 
Takođe navode da bi to pozitivno uticalo na razvoj poljoprivrede, stočarstva i turizma u tim 
krajevima.  
ODGOVOR: 
Po ovoj inicijativi je pozitivno odlučeno i tražena sredstva su opredijeljena Odlukom o izmjenama 
i dopunama Odluke o budžetu Opštine Bar za 2021.g.  Naime, iako predlagači predmetne 
inicijative nisu dostavili informacije o broju korisnika za traženu subvenciju, kao ni spisak 
korisnika koji bi iskoristili ovo pravo, Opština Bar je pokazala spremnost da uvaži inicijativu i u 
Rebalansu budžeta za 2021. godinu obezbijedi sredstva u iznosu od 5.000,00 € za mještane MZ 
„Šestani“ za prolazak kroz tunel „Sozina“, uz obavezu ispunjavanja kriterijuma koji su sugerisani i 
za mještane MZ „Crmnica“. 
 

- KK „BOYS“ (e-mail od 21.10.2021. godine zaveden u  Službi predsjednika Opštine 
pod brojem 01-018/21-3141) 

 
Zahtjev da se KK „BOYS“ uvrsti kao posebna stavka u Rebalansu budžeta, s obzirom da je riječ 
o klubu sa tradicijom dugom 20 godina i da je u toku prvenstvo za koje su potrebna značajna 
finansijska sredstva. 
ODGOVOR: 
Odlukom o sufinansiranju programa rada sportskih organizacija za 2021. godinu, broj 09-610/21-
124 od 21.06.2021. godine donijetoj nakon sprovedenog Javnog konkursa za sufinansiranje 



programa rada sportskih organizacija, Košarkaškom klubu „BOYS“ dodijeljena su sredstva u 
iznosu od 1.505,72 € i ova sredstva su u cjelosti isplaćena. 
Članom 6 Odluke o sufinansiranju sporta („Službeni list CG – opštinski propisi“ br. 25/19) 
propisano je da program sportskih organizacija kojima Opština Bar nije osnivač, odnosno 
suosnivač, sufinansiraće se iz sredstava budžeta Opštine na osnovu javnog konkursa. Shodno 
navedenom nema zakonskog osnova da se sredstva za KK „BOYS“ planiraju kao posebna 
stavka u budžetu, s obzirom da Opština Bar nema vlasničkog udjela u ovom klubu. 

 
- KK „Sutomore“ (e-mail od 23.10.2021. godine zaved en u Službi predsjednika 

Opštine pod brojem 01-018/21-3142) 
 

Zahtjev da se KK „Sutomore“ uvrsti kao posebna stavka u Rebalansu budžeta, kao što je 
urađeno za KK „Mornar“ i FK „Mornar“, jer je riječ o jedinom sportskom kolektivu u Sutomoru koji 
se pored mlađih kategorija takmiči i u prvoj B seniorskoj ligi. Tražena sredstva iznose 2.000,00 €. 
ODGOVOR: 
Odlukom o sufinansiranju programa rada sportskih organizacija za 2021. godinu, broj 09-610/21-
124 od 21.06.2021. godine donijetoj nakon sprovedenog Javnog konkursa za sufinansiranje 
programa rada sportskih organizacija, Košarkaškom klubu „Sutomore“ dodijeljena su sredstva u 
iznosu od 1.919,66 € i ova sredstva su u cjelosti isplaćena. 
Članom 6 Odluke o sufinansiranju sporta („Službeni list CG – opštinski propisi“ br. 25/19) 
propisano je da program sportskih organizacija kojima Opština Bar nije osnivač, odnoso 
suosnivač, sufinansiraće se iz sredstava budžeta Opštine na osnovu javnog konkursa. Shodno 
navedenom nema zakonskog osnova da se sredstva za KK „Sutomore“ planiraju kao posebna 
stavka u budžetu, s obzirom da Opština Bar nema vlasničkog udjela u ovom klubu. 

 
PITANJA IZ DIJELA KAPITALNOG BUDŽETA: 
 
Centralna javna rasprava (za sve mjesne zajednice) organizovana u ponedjeljak 
25.10.2021. godine u 18:00h 
 
Ljubo Đurović  

- Ukazao je na potrebu proširivanja raskrsnice kod „Bomaka“ i postavio pitanje zašto se 
pružni prelaz u Bjelišima zatvara prije regulisanja ove raskrsnice. 

- Naveo je da pristupni put za zgradu koja se gradi u cilju rješavanja stambenih potreba 
penzionera ne ulazi u prioritete mjesne zajednice Bar IV. 

- Predložio je da se izvrši asfaltiranje puta za objekte porodica Zorić i Ćelasan. 
 
Aleksandar Markolović postavio je pitanje o početku radova na izradi kaldrme u Starom Baru. 
 
Na postavljena pitanja iz nadležnosti Sekretarijata za imovinu, zastupanje i investicije odgovorio 
je sekretar Vido Dabanovi ć. 
 

- Javni poziv za odabir izvođača za izgradnju kaldrme u Starom Baru objavljen je u 
prethodnom periodu, a otvaranje ponuda izvršeno je u petak 22.10. tekuće godine. U 
predmetnom postupku pristigla je samo jedna ponuda i tenderska komisija provjerava 
ispravnost iste. Ukoliko je pomenuta ponuda sačinjena  u skladu sa Zakonom o javnim 
nabavkama, Opština Bar će donijeti odgovarajuću odluku i zaključiti ugovor sa izabranim 
ponuđačem, čime će se stvoriti uslovi da radovi otpočnu već ove godine. 

- Opština Bar angažovala je projektantsku kuću koja je uradila idejno rješenje proširenja 
raskrsnice kod „Bomaka“. Prostor namijenjen proširenju raskrsnice zahvata parcele i 
pripadnosti koje su u privatnoj svojini. Ukoliko vlasnici budu saglasni sa otkupom tih 
parcela, Opština Bar će pokrenuti postupak izrade glavnog projekta i realizovati radove 
definisane tim projektom. 



- Saobraćajnica za zgradu penzionera je objekat od javnog značaja, nalazi se na prostoru 
MZ „Bar IV“ i finansira se kao poseban projekat. Nakon dobijanja građevinske dozvole, 
pristupiće se radovima na izgradnji. 

- Pristupni put za objekte Zorića i Ćalasana pogodan je za odvijanje saobraćaja, a u 
narednom periodu sprovešće se aktivnosti na njegovom poboljšanju. 

 
Javna rasprava je završena u 19h. 
 
Stručna javna rasprava organizovana u utorak 26.10.2021.  godine u 12:00h  
 
Omer Vukić 

- Istakao je da se kapitalni budžet ne ostvaruje u planiranom iznosu, jer je prvobitno 
planirana naknada za komunalno opremanje građevinskog zemljišta u iznosu od 
3.600.000€ bila optimistična. Kao jedan od mogućih razloga naveo je i zabranu gradnje na 
prostoru DUP-a „Topolica IV“ od strane Vlade CG. 

- Postavio je pitanje kako je raspoređen višak sredstava po osnovu veće naplate lokalnih 
javnih prihoda. 

- Smatra opravdanim ulaganja u investiciono održavanje javne infrastrukture, naročito kada 
je u pitanju putna infrastruktura. 

 
Ljubo Vukoslavčević 

- Kritikovao je centralizaciju nadležnosti od strane državne vlasti, naročito kada je u pitanju 
izrada lokalnih planskih dokumenata.  

- Postavio je pitanje da li je Vlada CG dala obrazloženje odluke o zabrani gradnje na 
prostoru DUP-a „Topolica IV“. 

 
Miodrag Banović – NVO „Info sport“ 

- Postavio je pitanje kada će se izvršiti asfaltiranje puta kod dječijeg vrtića u Šušanju. 
Predmetna ulica izgrađena je prije 40 godina, a prema riječima stručnih lica iz DOO 
„Vodovod i kanalizacija“ ista nije adekvatno nivelisana, što uzrokuje česta izlivanja javne 
kanalizacije u dvorišta mještana.  

- Predložio je da se izvrši uređenje zemljišta bivšeg kampa u zaleđu plaže Žukotrlica. 
Naime, na ovom prostoru izlivaju se otpadne vode što stvara neprijatne mirise i veoma 
ružnu sliku naročito u ljetnjem periodu. Takođe, ovakvo stanje je potencijalni izvor zaraze i 
predstavlja crnu ekološku tačku grada Bara. Osim toga, potrebno je raskrčiti i očistiti 
cjelokupan prostor od visoke trave i šiblja. 

- Predložio je da se izvrši revizija DUP-a „Šušanj“ i da se na prostoru bivšeg kampa predvidi 
izgradnja bazena koja se može finansirati i samodoprinosom građana. 

 
Na postavljena pitanja iz nadležnosti Sekretarijata za imovinu, zastupanje i investicije odgovorio 
je sekretar Vido Dabanovi ć. 
 

- Osnovni razlog slabije realizacije prihoda kapitalnog budžeta ogleda se u odluci Vlade CG 
da zabrani gradnju na prostoru DUP-a „Topolica IV“. Ova odluka donešena je bez 
objašnjenja i konsultacije sa Opštinom Bar. Na predmetnom prostoru nije ostvarena 
planirana naknada za komunalno opremanje građevinskog zemljišta i planirana prodaja 
urbanističkih parcela iako je Opština Bar već pokrenula odgovarajuće postupke sa više 
investitora.  

- Višak sredstava po osnovu bolje naplate lokalnih javnih prihoda u dijelu kapitalnog 
budžeta, između ostalog, raspoređen je na sljedeće stavke  
Građevinski objekti – za potrebe izgradnje azila za napuštene životinje raspoređeno je 
dodatnih 300.000€ jer je revidovani glavni projekat predvidio značajno veću vrijednost 
radova na izgradnji ovog objekta sa pratećom infrastrukturom. 



Oprema – u cilju unaprijeđenja rada Službe zaštite i spašavanja i povećanja bezbjednosti 
građana u slučaju nastanka akcidenata planirana je nabavka vatrogasnog vozila u 
vrijednosti od preko 70.000€. 
Investiciono održavanje – u cilju poboljšanja putne infrastrukture povećan je iznos 
namijenjen sanaciji, asfaltiranju i probijanju puteva po mjesnim zajednicama. 

- Planskom razradom prostora opštine Bar već više decenija bavili su se stručnjaci iz ove 
oblasti, prije svega kroz izradu generalnih urbanističkih planova i planova posebne 
namjene za obalna područja. Ni u jednom od tih planova, kao ni u planovima detaljne 
razrade nije predviđena izgradnja bazena u zaleđu plaže Žukotrlica.  
Izgradnja bazena planirana je na prostoru DUP-a „Topolica III“ na lokaciji koja je već 
geodetski snimljena, a raspisan je i konkurs za idejno rješenje. Ne isključuje se mogućnost 
prikupljanja potrebnih sredstava putem samodoprinosa građana, međutim zbog aktuelne 
ekonomske situacije postavlja se pitanje uspješnosti ovakvog vida finansiranja. 

- Prije pristupanja radovima na asfaltiranju puta kod vrtića u Šušanju potrebno je angažovati 
inženjera iz oblasti hidrotehnike koji će dati predlog rješavanja problema izlivanja otpadnih 
voda u odnosu na nivelaciju predmetnog puta. 
 

Pitanja, predlozi i sugestije dostavljeni putem poš te 
 

Mjesna zajednica „Šušanj“ je dopisom broj 04-427/21-1930 od 27.10.2021. godine, dostavila 
svoje predloge u vezi sa Nacrtom Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o Budžetu Opštine 
Bar za 2021. godinu, sa napomenom da nisu u pitanju novi predlozi, već planirane aktivnosti ove 
MZ sa početka godine.  
MZ „Šušanj” je ovom prilikom kandidovala 17 aktivnosti koje se odnose na izvođenje radova na 
asfaltiranju i sanaciji ulica, 17 aktivnosti iz oblasti kanalizacione i vodovodne infrastrukture, 9 
aktivnosti u dijelu održavanja i izgradnje niskonaponske elektro mreže i javne rasvjete, kao i 17 
aktivnosti koji su planirani, a nisu realizovani u 2020. godini.  

 
Stav Sekretarijata: 

- Realizacija svih radova kandidovanih od strane ove mjesne zajednice iziskivala bi 
finansijska sredstva koja u dijelu kapitalnih primitaka značajno premašuju kapacitete 
Budžeta Opštine Bar, naročito u jednoj fiskalnoj godini. S tim u vezi, Odlukom o Budžetu 
Opštine Bar za 2021. godinu planirana je realizacija jednog dijela kandidovanih aktivnosti, 
a obuhvaćeni su i rebalansom Budžeta za tekuću godinu. Kada su u pitanju ostali 
kandidovani radovi, isti će se uzeti u razmatranje prilikom izrade kapitalnog budžeta 
Opštine Bar za narednu godinu. 
 
 

  
SEKRETARIJAT ZA FINANSIJE 

SEKRETARIJAT ZA IMOVINU, ZASTUPANJE I INVESTICIJE 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 






